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Vragen

1: Is er zicht op wat de toename van mensen is  die binnen Gemert-Bakel  door 
de Coronacrisis in de schuldhulpverlening terecht zijn gekomen en wat is de 
verwachting daarover ?  (Vooral kwetsbare groepen worden door de coronacrisis 
hard geraakt. Dat geldt in het bijzonder voor jongeren, flexwerkers, ondernemers met 
weinig financiële reserves en kinderen in gezinnen die leven rond de armoedegrens)

Ja, hier is zicht op. 
Op dit moment is er in de gemeente Gemert-Bakel sprake van een kleine toename in 
de schuldhulpverlening. De nieuwe instroom is vooral afkomstig van bewindvoerders 
en betreft mensen die voor een schuldregeling in aanmerking komen en waarvan het 
dossier compleet moet worden gemaakt voor overdracht aan de GR Peelgemeenten. 
Dit is niet coronagerelateerd. Dit heeft er meer mee te maken dat bewindvoerders 
door de gemeente in meerdere bijeenkomsten zijn geïnformeerd over de wijze 
waarop de gemeente de keten van schuldhulpverlening heeft ingericht en de rol van 
de lokale en regionale schuldhulpverlening daarin. 

Van een extra instroom in de schuldhulpverlening als gevolg van de coronacrisis is 
nog niets merkbaar. De reden is dat de maatregelen van de overheid zoals NOW en 
TOZO werknemers en ZZP’ers nog helpen het hoofd boven water te houden. Ook de 
toename van mensen in de bijstand is beperkt. Ook dat wordt ‘gedempt’ door de 
steunmaatregelen door de overheid en WW-rechten. De verwachting is dat de 
toestroom naar schuldhulpverlening in dit jaar zal toenemen. De mensen die in het 
verleden altijd in staat waren de eindjes aan elkaar te knopen en dat op dit moment 
nog niet lukt door de overheidssteun zullen hiermee moeite hebben zodra de 
overheidssteun stopt. 

2:  Wordt er door de Coronacrisis het beleid aangepast rondom 
schuldhulpverlening binnen onze gemeente? ( Door bijvoorbeeld preventief 
signaleren , oppakken, en daarmee voorkomen van schulden )

Nee, het beleid wordt niet aangepast. In november 2019 is het regionale en lokale 
plan schuldhulpverlening vastgesteld. Op grond daarvan is flink geïnvesteerd in het 
kwalitatief en sluitend maken van de keten van schuldhulpverlening (lokaal en 
regionaal). Dat is gerealiseerd. Mocht daarin opschaling nodig zijn als gevolg van de 
coronacrisis, dan is dat mogelijk. 



De huidige inrichting van vroegsignalering volstaat. In het sociaal domein heeft elke 
professional een rol in het herkennen en bespreekbaar maken van mogelijke 
(dreigende) financiële problemen, en doorverwijzen naar het lokale meldpunt 
schuldhulp. Maar ook anderen zoals huisartsen, scholen, vrijwilligers 
(cliëntondersteuners), familieleden, vrienden of buren kunnen een signaal geven 
over financiële problemen bij inwoners. Vroegsignalering in deze vorm is inherent 
aan het wijk- en dorpsgericht werken. Daar waar sprake is van concrete 
betaalachterstanden in zorg, energie en water schrijven we nu al inwoners aan die 
een betalingsachterstand hebben in zorg, energie en water en wijzen we hen op het 
financieel spreekuur en de schuldhulpverlening. Ook stemmen we met Goed Wonen 
af als er sprake is van betalingsachterstanden in huur om huisuitzettingen te 
voorkomen. Deze aanpak breiden we conform het vastgestelde beleidsplan 
schuldhulpverlening dit jaar uit met huisbezoeken aan mensen die meerdere 
betalingsachterstanden hebben. In de begroting zijn hiervoor middelen opgenomen. 
Middelen zijn bedoeld voor de inkoop van een systeem dat (AVG-proof) zorgt voor de 
matching van signalen van de verschillende signaalpartners en een klantvolgsysteem 
biedt én voor inkoop van extra formatie voor huisbezoeken. Het plan van aanpak 
wordt op dit moment uitgewerkt. We schatten in dat we vanaf 1 april hiermee kunnen 
werken.
Vanaf 1 januari 2021 is vroegsignalering van schulden een wettelijke taak van de 
gemeente en is gegevensuitwisseling tussen woningverhuurder en de gemeente, 
met als doel vroegsignalering, mogelijk gemaakt.

3  Inleiding : Veel gemeenten  zijn volop bezig met de problematiek rondom 
schuldhulpverlening . Ze zoeken (elk voor zich) samenwerking met o.a. banken, 
verzekeraars, energieleveranciers en woningcorporaties om tot projecten te komen. 
Er gebeurt dus veel op het vlak van voorkomen en wegwerken van schulden. Op 13 
oktober 2020 hebben tientallen gemeenten en organisaties  het pact 'Op weg naar 
een schuldenzorgvrij Nederland' bekrachtigd. Daar is o.a. een organisatie: 
SchuldenlabNL uit opgericht om projecten die beproefd en effectief zijn, verder te 
brengen en duurzaam te maken. Dat doen ze  binnen de gemeente of regio waar 
zo’n project is ontstaan èn in gemeenten die nu nog zoekende zijn.
Vraag: Is de gemeente Gemert-Bakel hiermee bekend en hebben ze hier al 
ervaring mee?
Ja, de gemeente Gemert-Bakel is bekend met schuldenlab. Op dit moment zijn er 
nog geen initiatieven genomen om lokaal of regionaal (Peelgemeenten) een 
schuldenlab op te richten. 


